

湖北统计年鉴

HUBEI STATISTICAL
YEARBOOK

2008



湖北省统计局 编
国家统计局湖北调查总队



中国统计出版社
China Statistics Press

湖北统计年鉴

HUBEI STATISTICAL YEARBOOK

2008

(总第24期)

湖北省统计局 编
国家统计局湖北调查总队



中国统计出版社
China Statistics Press



(京)新登字 041 号

© 中国统计出版社。

版权所有。未经许可,本书的任何部分不得以任何方式在世界任何地区以任何文字翻印、拷贝、仿制或转载。

Copyright © CHINA STATISTICS PRESS

All rights reserved. No part of the publication may be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, including photocopying, recording, or by any information storage and retrieval system, without written permission from the Publisher.

图书在版编目(CIP)数据

湖北统计年鉴. 2008/湖北省统计局编. -北京:中国统计出版社, 2008. 6
国家统计局湖北调查总队

ISBN 978 - 7 - 5037 - 5394 - 7

I. 湖…

II. 湖…

III. 统计资料 - 湖北省 - 2008 - 年鉴

IV. C832. 63 - 54

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2008)第 054640 号

湖北统计年鉴—2008

作 者/湖北省统计局 国家统计局湖北调查总队

责任编辑/郑森森 邓有成 倪群峰

E - mail/yearbook@ stats. gov. cn

责任校对/倪群峰

出版发行/中国统计出版社

通信地址/北京市西城区三里河月坛南街 57 号 中国统计出版社

邮 编/100826

电 话/(010)63376860

印 刷/装订/湖北省统计局印刷厂

经 销/新华书店

开 本/890 × 1240 毫米 1/16

字 数/120 万字

印 张/40.875 印张

印 数/2000 册

版 别/2008 年 8 月第 1 版

版 次/2008 年 8 月第 1 次印刷

书 号/ISBN 978 - 7 - 5037 - 5137 - 7/F · 2635

定 价/280.00 元

中国统计版图书,版权所有,侵权必究。

中国统计版图书,如有印装错误,本社发行部负责调换。

编辑说明

一、《湖北统计年鉴—2008》是一本信息密集的资料工具书。通过大量数据,全面地分析、记载和反映了湖北省 2007 年经济、社会、科技、文化等方面的发展情况。本年鉴还根据形势的变化,对部分统计指标及数据进行了调整,请在使用本年鉴过程中,参照正文下面的诠释,正确使用。

二、本年鉴包括综合、人口、从业人员和职工工资、固定资产投资、能源生产和消费、物价指数、人民生活、城市概况、农业、工业、建筑业、运输和邮电、国内外贸易、对外经济和旅游、财政、金融和保险业、教育、科技和文化、体育、卫生、社会福利、企业景气与监测、湖北省开发区主要经济指标、武汉城市圈、县市概况等 21 个部分,城市概况部分系市区资料,不包括市辖县。2008 年的湖北统计年鉴,对指标体系进行了调整改进,增加了湖北省开发区主要经济指标、武汉城市圈、全国分省市主要指标等方面的内容。

三、本年鉴对过去发表的统计资料重新予以审核,凡与本年鉴资料有出入的,均以本年鉴为准。本年鉴中统计公报的数据为初步测算数,若与年鉴正文数据不一致,请以正文数据为准。

四、年鉴中指标的使用要结合文中的指标解释,以及注解合理使用,以免发生错误。

五、《湖北统计年鉴》公开出版以来,受到国内外读者的爱护与支持,对本年鉴的内容和编辑工作提出了许多宝贵意见,为此,我们特表谢意。由于水平有限,编辑工作中难免有疏误之处,竭诚欢迎读者批评指正。

COMPLIERS NOTES

I. Hubei Statistical Yearbook 2008 (abbreviated as Yearbook hereafter) is an information – intensive reference book. By providing large quantities of data, it has comprehensively analyzed, recorded, and reflected the economic, social, scientific and technological and cultural development of Hubei Province in 2007. It has also adjusted part of the statistical items and data according to the change of time. Therefore, please refer to the notes below when using the book.

II. The Yearbook contains 21 parts, such as General Survey, Population, Wages of staff, Investment in Fixed Assets, Energy Production and Consumption, Price, People's Livelihood, Cities Survey, Agriculture, Industry, Construction, Transport and Post Services, Domestic and Foreign Trade, Foreign Economy and Tourism, Finance, Banking and Insurance, Education, Science and Technology and Culture, Sports, Public Health, Social Welfare, Enterprises Survey, Wuhan Urban Circle, Statistics on Counties and Prefecture, and so on. The part of Cities Survey refers to statistical materials collected in urban areas, information of counties are excluded in this part. The 2008 edition of Hubei Statistical Yearbook has adjusted and improved its item system and added such contents as Major economic indicator of Development Zone in Hubei province Urban Circle of Wuhan and Major Indicators by Region, etc.

III. The Yearbook has re – verified the statistical materials published in the past. Any statistics that is not in accordance with those in the Yearbook, please take the statistics in this Yearbook as the standard. All the figures in the Communiqué are preliminary statistics; if any of them is not in accordance with the figures in the body of the Yearbook, please take the latter one as the standard.

IV. Please pay attention to the explanation of the items and notes given below when using this Yearbook, so as to avoid any mistakes.

V. Hubei Statistical Yearbook, since its publication, has received innumerable cares and supports from readers at home and abroad, which have raised many valuable advices and suggestions for the contents and editing of this Yearbook. Therefore, we thank you in particular and we sincerely welcome continued suggestions from the general readers so that the forms and contents of the Yearbook can be further improved.

《湖北统计年鉴》编辑委员会

主任:毛凤藻 马俊贤
副主任:杨海涛 李克勤 叶青 吴静 刘孝新
赵继华 徐世铎 范传强 李刚 赵玉梅
李阳

委员:(以姓氏笔划为序)

马泽民	王博	王建刚	叶福生	卢玉亭
田运山	田早霞	刘洪	刘鄂松	李进
李团中	李良华	李明星	李昌文	祁全胜
吴中志	陈正	陈小清	陈志明	陈建平
明锋	张必洪	胡大华	荆明	夏席珍
黄承喜	崔永红	谢名义	程正华	舒振斌
蔡受清	熊良均			

《湖北统计年鉴》编辑部

总编辑: 叶福生 夏泽宽
执行编辑: 邓有成 倪群峰 李兆能
英文编译: 章玲 桂淑静



目 录

CONTENTS

2007 年湖北省经济和社会发展统计公报.....	(1)
THE STATISTICAL COMMUNIQUE HUBEI PROVINCE ON NATIONAL ECONOMIC AND SOCIAL DEVELOPMENT 2007	
湖北省第二次农业普查公报.....	(12)
THE STATISTICAL COMMUNIQUE OF HUBEI PROVINCE ON THE SECOND AGRICULTURAL SURVEY	

1 综 合

GENERAL SURVEY

1-1 土地面积与行政区划	(42)
LAND AREA AND ADMINISTRATIVE DIVISIONS	
1-2 市、州行政区划.....	(43)
ADMINISTRATIVE DIVISION OF MUNICIPALITIES AND PREFECTURE	
1-3 法人单位及产业活动单位数 (2007)	(44)
NUMBER OF IMPERSONAL ENTITY AND ECONOMIC ACTIVITIES UNITS (2007)	
1-4 国民经济和社会发展总量与速度指标.....	(68)
INDICATORS ON AGGREGATE OF NATIONAL ECONOMIC AND SOCIAL DEVELOPMENT AND THEIR INDICES AND GROWTH RATE	
1-5 国民经济和社会发展结构指标	(74)
INDICATORS ON STRUCTURE OF NATIONAL ECONOMIC AND SOCIAL DEVELOPMENT	
1-6 湖北国民经济占全国的比重(2007).....	(77)
PERCENTAGE OF HUBEI'S NATIONAL ECONOMY IN THE COUNTRY (2007)	
1-7 全省人均国民经济主要指标	(78)
MAJOR INDICATORS OF HUBEI'S NATIONAL ECONOMY PER CAPITA	
1-8 湖北的一天	(80)
ONE DAY IN HUBEI	
1-9 主要年份地区生产总值	(81)
REGIONAL GROSS DOMESTIC PRODUCT OF THE MAJOR YEARS	
1-10 主要年份地区生产总值指数(上年=100)	(82)
INDICES OF GROSS DOMESTIC PRODUCT OF THE MAJOR YEARS (preceding year =100)	
1-11 主要年份地区生产总值指数(1952=100)	(83)
INDICES OF GROSS DOMESTIC PRODUCT OF THE MAJOR YEARS (1952=100)	
1-12 主要年份地区生产总值构成	(84)
COMPOSITION OF GROSS DOMESTIC PRODUCT OF THE MAJOR YEARS	
1-13 地区生产总值项目结构 (2007)	(85)
REGIONAL STRUCTURE OF GROSS DOMESTIC PRODUCTS (2007)	
1-14 按支出法计算的地区生产总值	(86)
REGIONAL GROSS DOMESTIC PRODUCT BY EXPENDITURE APPROACH	
1-15 按支出法计算的地区生产总值指数	(87)
INDICES OF REGIONAL GROSS DOMESTIC PRODUCTS BY EXPENDITURE APPROACH	



1-16 按产业分资本形成总额	(88)
TOTAL CAPITAL BY TYPE OF INDUSTRY	(90)
1-17 三次产业贡献率	(91)
CONTRIBUTION RATE OF THE THREE INDUSTRIES	(92)
1-18 三次产业拉动率	(92)
PULLING RATE OF THE THREE INDUSTRIES	(93)
1-19 市、州生产总值 (2007)	(93)
GROSS DOMESTIC PRODUCT OF CITIES AND PREFECTURES (2007)	(93)
1-20 市、州生产总值指数 (2007)	(93)
INDICES OF GROSS DOMESTIC PRODUCT OF CITIES AND PREFECTURES (2007)	(93)
1-21 市、州支出法生产总值 (2007)	(93)
GROSS DOMESTIC PRODUCT BY EXPENDITURE APPROACH OF CITIES AND PREFECTURES (2007)	(93)
1-22 市、州民营经济增加值 (2007)	(93)
VALUE-ADDED OF PRIVATE ECONOMY IN CITIES AND PREFECTURES (2007)	(93)

2 总 人 口

POPULATION

2-1 总人口	(105)
POPULATION	(106)
2-2 人口城乡构成	(107)
POPULATION COMPOSITION IN URBAN AND RURAL AREAS	(108)
2-3 全省人口自然变动	(108)
NATURAL CHANGE OF POPULATION	(108)
2-4 全省市、州、县年底人口数 (2007)	(108)
POPULATION OF CITIES, TOWNS, AND COUNTIES AT YEAR-END (2007)	(108)

3 就业与工资

EMPLOYMENT AND WAGES

3-1 全社会从业人员数	(113)
NUMBER OF EMPLOYED PERSONS	(114)
3-2 分行业城镇单位从业人员数 (2007)	(115)
THE NUMBER OF STAFF IN URBAN UNITS BY SECTOR (2007)	(116)
3-3 分行业在岗职工人数 (2007)	(116)
NUMBER OF EMPLOYED BY SECTOR (2007)	(117)
3-4 分行业在岗女职工人数 (2007)	(117)
NUMBER OF FEMALE EMPLOYEES (2007)	(117)
3-5 城镇登记失业人数及失业率	(118)
NUMBER OF URBAN UNEMPLOYED PERSONS AND UNEMPLOYMENT RATE	(118)
3-6 职工工资总额及指数	(119)
TOTAL WAGES AND INDICES	(119)
3-7 分行业城镇单位从业人员劳动报酬 (2007)	(120)
PAYMENT OF LABORERS IN URBAN UNITS BY SECTOR (2007)	(121)
3-8 分行业职工工资总额 (2007)	(121)
TOTAL WAGES OF EMPLOYEES BY SECTOR (2007)	(121)
3-9 职工平均工资及指数	(121)
AVERAGE WAGES AND INDICES OF STAFF AND WORKERS	(121)



3-10 分行业在岗职工平均工资 (2007)	(122)
AVERAGE WAGES OF STAFF AND WORKERS EMPLOYED (2007)	
4 人民生活	
PEOPLE'S LIVELIHOOD	
4-1 人民生活水平情况	(129)
PEOPLE'S LIVING STANDARD	
4-2 居民消费水平	(130)
PEOPLE'S CONSUMPTION LEVEL	
4-3 居民消费水平指数 (1978=100)	(131)
INDICES OF PEOPLE'S CONSUMPTION LEVEL (1978=100)	
4-4 城镇居民家庭基本情况	(132)
BASIC CONDITIONS OF URBAN HOUSEHOLDS	
4-5 城镇居民家庭收支情况 (2007)	(134)
INCOME AND EXPENDITURE OF URBAN HOUSEHOLDS (2007)	
4-6 城镇居民家庭平均每百户年末耐用消费品拥有量 (2007)	(136)
NUMBER OF DURABLE CONSUMER GOODS OWNED PER 100 URBAN HOUSEHOLDS AT THE YEAR-END BY INCOME LEVEL (2007)	
4-7 城镇居民家庭房屋居住分布情况	(138)
URBAN HOUSEHOLDS HOUSING CONDITIONS	
4-8 农民家庭基本情况	(139)
BASIC CONDITIONS OF RURAL HOUSEHOLDS	
4-9 农民家庭人均纯收入及构成	(142)
ANNUAL NET INCOME OF RURAL HOUSEHOLDS PERCAPITA AND COMPOSITION	
4-10 农民家庭人均纯收入分组	(142)
RURAL HOUSEHOLDS GROUPED BY ANNUAL NET INCOME PER CAPITA	
4-11 农民家庭人均经营总收入	(143)
ANNUAL TOTAL INCOME OF RURAL HOUSEHOLDS PER CAPITA	
4-12 农民家庭人均生产支出	(143)
ANNUAL PRODUCTION EXPENDITURE OF RURAL HOUSEHOLDS PER CAPITA	
4-13 农民家庭人均生活消费支出	(144)
ANNUAL LIVING EXPENDITURES RURAL HOUSEHOLD OF PER CAPITA	
4-14 农民家庭年人均现金收支	(145)
ANNUAL CASH REVENUE AND EXPENDITURE OF RURAL HOUSEHOLDS PER CAPITA	
4-15 农民家庭年人均出售农副产品情况	(146)
ANNUAL SELLING OF FARM AND SIDELINE PRODUCTS OF RURAL HOUSEHOLDS PER CAPITA	
4-16 农民家庭年主要生活用品购买量	(147)
ANNUAL PURCHASES OF ARTICLES FOR DAILY USE OF RURAL HOUSEHOLDS PER CAPITA	
4-17 农民家庭年人均主要食品消费量	(148)
RURAL HOUSEHOLD ANNUAL CONSUMPTION ON MAIN FOOD PER CAPITA	
4-18 农民家庭每百户主要耐用消费品拥有量	(149)
POSSESSION OF DURABLE CONSUMER GOODS PER 100 RURAL HOUSEHOLDS	
4-19 市、州农民年人均纯收入	(149)
ANNUAL NET INCOME OF RURAL HOUSEHOLD PER CAPITA IN CITIES AND PREFECTURES	

5 固定资产投资



INVESTMENT IN FIXED ASSETS

5-1	全社会固定资产投资主要指标.....	(156)
	MAJOR INDICATORS OF TOTAL INVESTMENT IN FIXED ASSETS	
5-2	全社会固定资产投资额.....	(157)
	TOTAL INVESTMENT IN FIXED ASSETS	
5-3	按登记注册类型分全社会固定资产投资.....	(158)
	TOTAL INVESTMENT IN FIXED ASSETS BY TYPE OF REGISTRATION	
5-4	按构成分城镇固定资产投资(2007).....	(159)
	URBAN INVESTMENT IN FIXED ASSETS BY USE OF FUNDS(2007)	
5-5	按建设性质分城镇固定资产投资(2007).....	(161)
	URBAN INVESTMENT IN FIXED ASSETS BY TYPE OF CONSTRUCTION(2007)	
5-6	按控股情况分城镇固定资产投资(2007).....	(163)
	URBAN INVESTMENT IN FIXED ASSETS BY THE SITUATION OF CONTROLLNG SHARE HOLDING(2007)	
5-7	按行业分城镇施工投产项目个数(2007).....	(165)
	NUMBER OF URBAN PROJECTS UNDER CONSTRUCTION AND PUT INTO PRODUCTION BY SECTOR (2007)	
5-8	按资金来源和构成分全社会固定资产投资.....	(167)
	TOTAL INVESTMENT IN FIXED ASSETS BY SOURCES OF FUNDS AND USE OF FUNDS	
5-9	国有单位固定资产投资.....	(168)
	INVESTMENT IN FIXED ASSETS BY STATE OWNED UNITS	
5-10	房地产开发投资主要指标.....	(169)
	MAJOR INDICATORS OF INVESTMENT IN REAL ESTATE DEVELOPMENT	
5-11	按登记注册类型分房地产开发投资(2007).....	(170)
	INVESTMENT IN REAL ESTATE DEVELOPMENT BY TYPE OF REGISTRATION (2007)	
5-12	按国民经济行业分的基本建设投资(2007).....	(172)
	INVESTMENT IN INFRASTRUCTURE CONSTRUCTION BY SECTOR (2007)	
5-13	按国民经济行业分的技术改造投资(2007).....	(174)
	INVESTMENT IN TECHNOLOGY TRANSFER BY SECTOR (2007)	
5-14	全社会按构成成分的投资额.....	(176)
	AMOUNT OF INVESTMENT BY COMPOSITION	
5-15	全社会按国民经济行业分的固定资产投资(2007).....	(177)
	INVESTMENT IN FIXED ASSETS BY TYPE OF NATIONAL ECONOMY (2007)	
5-16	全社会按三次产业划分的投资额.....	(179)
	AMOUNT OF INVESTMENT BY THREE INDUSTRIES	
5-17	全社会竣工房屋建筑面积及竣工率.....	(180)
	FLOOR AREAS OF BUILDINGS COMPLETED AND RATIO OF COMPLETION	
5-18	市、州全社会固定资产投资.....	(181)
	TOTAL INVESTMENT IN FIXED ASSETS IN CITIES AND PREFECTURES	
5-19	市、州国有单位固定资产投资.....	(181)
	INVESTMENT IN FIXED ASSETS BY STATE OWNED UNITS IN CITIES AND PREFECTURES	
5-20	市、州按经济类型分的全社会固定资产投资(2007).....	(182)
	TOTAL INVESTMENT IN FIXED ASSETS BY OWNERSHIP IN CITIES AND PREFECTURES (2007)	
5-21	市、州基本建设投资.....	(182)
	INVESTMENT IN INFRACTRUCTURE CONSTRUCTION IN CITIES AND PREFECTURES	
5-22	市、州技术改造投资.....	(183)
	INVESTMENT IN TECHNOLOGICAL TRANSFER IN CITIES AND PREFECTURES	
5-23	市、州房地产开发投资.....	(183)



INVESTMENT IN REAL ESTATE DEVELOPMENT IN CITIES AND PREFECTURES

6 物 价

PRICE

6-1	物价总指数 (2007)	(191)
	GENERAL PRICE INDICES (2007)	
6-2	各市、县物价指数 (2007)	(191)
	PRICE INDICES OF CITIES AND COUNTIES (preceding year =100) (2007)	
6-3	全省居民消费、商品零售价格分类指数 (2007)	(192)
	CONSUMER PRICES INDICES AND RETAIL PRICE INDICES BY CATEGORY (preceding year =100) (2007)	
6-4	工业品出厂价格指数	(193)
	EX-FACTORY PRICE INDICES OF INDUSTRIAL PRODUCTS	
6-5	原材料、燃料、动力购进价格指数	(193)
	RAW MATERIAL, FUEL, POWER PURCHASING PRICE INDICES	
6-6	固定资产投资价格指数	(193)
	PRICE INDICES OF INVESTMENT IN FIXED ASSETS	

7 农 业

AGRICULTURE

7-1	农村基层组织和农业基本情况	(199)
	BASIC CONDITIONS OF RURAL GRASSROOTS UNITS AND AGRICULTURE	
7-2	耕地面积	(200)
	AREAS UNDER CULTIVATION OF THE MAJOR YEARS	
7-3	农林牧渔业总产值	(201)
	GROSS OUTPUT VALUE OF FARMING, FORESTRY, ANIMAL HUSBANDRY AND FISHERY	
7-4	农、林、牧、渔业总产值指数	(202)
	INDICES OF GROSS OUTPUT VALUE OF FARMING, FORESTRY, ANIMAL HUSBANDRY AND FISHERY	
7-5	农林牧渔业总产值指数	(203)
	INDICES OF GROSS OUTPUT VALUE OF FARMING, FORESTRY, ANIMAL HUSBANDRY AND FISHERY	
7-6	农林牧渔业增加值 (2007)	(203)
	VALUE-ADDED OF FARMING, FORESTRY, ANIMAL HUSBANDRY AND FISHERY (2007)	
7-7	农作物播种面积	(204)
	TOTAL SOWN AREAS OF FARM CROPS	
7-8	主要农作物播种面积和产量(2007)	(206)
	TOTAL SOWN AREAS AND OUTPUT OF FARM CROPS (2007)	
7-9	主要农产品产量	(207)
	OUTPUT OF MAJOR FARM CROPS	
7-10	人均占有主要农产品产量	(208)
	PER CAPITA OUTPUT OF MAJOR FARM PRODUCTS	
7-11	蚕、茶、果生产情况	(209)
	STATISTICS ON SILKWORM COCOONS, TEA AND FRUITS	
7-12	林业生产情况	(210)
	STATISTICS ON FORESTRY	
7-13	畜牧业生产情况	(211)
	STATISTICS ON LIVESTOCK	
7-14	水产品产量	(212)



OUTPUT OF AQUATIC PRODUCTS

7-15	农业现代化情况.....	(213)
	STATISTICS ON AGRICULTURAL MODERNIZATION	
7-16	主要农业机械和农产品加工机械拥有量.....	(214)
	NUMBER OF MAJOR AGRICULTURAL MACHINERY AND MACHINERY FOR PROESSING FARM PRODUCTS OWNED AT YEAR-END	
7-17	乡镇企业主要指标 (2007).....	(216)
	MAJOR INDICATORS OF TOWNSHIP AND VILLAGE COLLECTIVE ENTERPRISES (2007)	
7-18	市、州乡村劳动力.....	(218)
	RURAL LABOR FORCE IN CITIES AND PREFECTURES	
7-19	市、州耕地面积.....	(218)
	CULTIVATED AREAS OF CITIES AND PREFECTURES	
7-20	市、州农、林、牧、渔业总产值及指数.....	(219)
	GROSS OUTPUT VALUE AND ITS INDICES OF FARMING, FORESTRY, ANIMAL HUSBANDRY AND FISHERY OF CITIES AND PREFECTURE	
7-21	市、州农、林、牧、渔业产值(现价) (2007)	(219)
	GROSS OUTPUT VALUE OF FARMING, FORESTRY, ANIMAL HUSBANDRY AND FISHERY IN CITIES AND PREFECTURES (AT CURRENT PRICES) (2007)	
7-22	市、州农、林、牧、渔业中间消耗(2007).....	(220)
	INTERMEDIATE CONSUMPTION OF FARMING, FORESTRY, ANIMAL HUSBANDRY AND FISHERY IN CITIES AND PREFECTURE (2007)	
7-23	市、州农、林、牧、渔业增加值(2007).....	(220)
	VALUE-ADDED OF FARMING, FORESTRY, ANIMAL HUSBANDRY AND FISHERY IN CITIES AND PREFECTURE (2007)	
7-24	市、州农业机械拥有量 (2007)	(221)
	NUMBER OF MAJOR AGRICULTURAL MACHINERY OWNED IN CITIES AND PREFECTURE (2007)	
7-25	市、州农业机械、用电、化肥、水利情况 (2007)	(222)
	AGRICULTURAL MACHINERY, ELECTRICITY CONSUMPTION, CHEMICAL FERTILIZERS AND IRRIGATION IN CITIES AND PREFECTURES(2007)	
7-26	市、州主要农作物产量(2007).....	(223)
	OUTPUT OF MAJOR FARM CROPS OF CITIES AND PREFECTURES (2007)	
7-27	市、州大牲畜、羊、猪年末存栏、出栏、肉产量(2007).....	(224)
	STATISTICS ON LARGE ANIMALS, SHEEP, PIGS IN STOCK AND OUT STOCK AT YEAR-END, AND OUTPUT OF MEAT IN CITIES AND PREFECTURES (2007)	
7-28	市、州主要土特产品产量(2007).....	(225)
	OUTPUT OF LOCAL SPECIALITY IN CITIES AND PREFECTURES (2007)	
7-29	市、州人平粮、棉、油、猪、水产品生产水平(2007).....	(226)
	AVERAGE PRODUCTION LEVEL OF GRAIN, COTTON, OIL, PORK, AND AQUATIC PRODUCTS PER CAPITA OF CITIES AND PREFECTURES (2007)	

8 工业、能源

INDUSTRY AND ENERGY

8-1	规模以上工业单位数及产销总值(2007).....	(234)
	NUMBER OF INDUSRIAL ENTERPRISES ABOVE DESIGNATED SIZE AND TOTAL OUTPUT VALUE OF PRODUCTION AND SALES (2007)	
8-2	规模以上工业企业主要经济指标(2007).....	(238)
	MAJOR ECONOMIC INDICATORS OF ENTERPRISES ABOVE DESIGNATED SIZE (2007)	



8-3	国有控股工业企业单位数和产销总值(2007).....	(270)
	THE NUMBER OF STATE-OWNED SHARE HOLDING INDUSTRIAL ENTERPRISES AND THEIR TOTAL OUTPUT OF PRODUCTION AND SALES (2007)	
8-4	集体工业企业单位数和产销总值(2007).....	(272)
	THE NUMBER OF COLLECTIVE-OWNED INDUSTRIAL ENTERPRISES AND THEIR TOTAL OUTPUT OF PRODUCTION AND SALES (2007)	
8-5	外商投资和港澳台商投资工业企业单位数和产销总值(2007).....	(274)
	THE NUMBER OF FOREIGN FUNDED AND HONGKONG, MACAO AND TAIWAN FUNDED INDUSTRIAL ENTERPRISES AND THEIR TOTAL OUTPUT OF PRODUCTION AND SALES (2007)	
8-6	私营工业企业单位数和产销总值(2007).....	(276)
	THE NUMBER OF PRIVATE-OWNED INDUSTRIAL ENTERPRISES AND THEIR TOTAL OUTPUT OF PRODUCTION AND SALES (2007)	
8-7	大中型工业企业单位数和产销总值(2007).....	(278)
	NUMBER OF LARGE AND MEDIUM SCALE INDUSTRIAL ENTERPRISES AND THEIR TOTAL VALUE OF PRODUCTION AND SALES (2007)	
8-8	规模以上工业主要产品生产能力(2007).....	(282)
	OUTPUT OF MAJOR PRODUCTS OF INDUSTRY ABOVE DESIGNATED SIZE (2007)	
8-9	规模以上工业主要产品产量(2007).....	(283)
	OUTPUT OF MAJOR PRODUCTS OF ABOVE DESIGNATED SIZE INDUSTRIAL ENTERPRISES (2007)	
8-10	规模以上工业企业主要经济效益指标(2007).....	(290)
	MAJOR ECONOMIC INDICATORS OF INDUSTRIAL ENTERPRISES ABOVE DESIGNATED SIZE (2007)	
8-11	规模以上工业企业产销总值及主要经济指标(分地区)(2007).....	(294)
	TOTAL VALUE OF PRODUCTION AND SALES AND MAJOR ECONOMIC INDICATORS OF INDUSTRIAL ENTERPRISES ABOVE DESIGNATED SIZE (BY REGIONS) (2007)	
8-12	规模以上工业企业主要经济效益指标(分地区)(2007).....	(300)
	MAJOR INDICATORS OF ECONOMIC BENEFITS OF INDUSTRIAL ENTERPRISES ABOVE DESIGNATED SIZE BY REGION (2007)	
8-13	规模以上工业能源生产量.....	(301)
	OUTPUT OF ENERGY PRODUCTION OF INDUSTRY ABOVE DESIGNATED SIZE	
8-14	规模以上工业能源消费量.....	(301)
	ENERGY CONSUMPTION OF INDUSTRY ABOVE DESIGNATED SIZE	
8-15	规模以上工业分行业原煤消费量.....	(302)
	COAL CONSUMPTION OF INDUSTRY ABOVE DESIGNATED SIZE BY SECTOR	
8-16	规模以上工业分行业汽油消费量.....	(304)
	GASOLINE CONSUMPTION OF INDUSTRY ABOVE DESIGNATED SIZE	
8-17	规模以上工业分行业柴油消费量.....	(306)
	DIESEL CONSUMPTION OF INDUSTRY ABOVE DESIGNATED SCALE BY SETOR	
8-18	规模以上工业分行业电力消费量.....	(308)
	ELECTRICITY CONSUMPTION OF INDUSTRY ABOVE DESIGNATED SIZE BY SETOR	
8-19	全社会综合能源平衡表.....	(310)
	BALANCE SHEET OF DOMESTIC ENERGY (EQUIVALENCE PRICE)	
8-20	全社会煤炭平衡表.....	(311)
	BALANCE SHEET OF DOMESTIC COAL	
8-21	全社会石油平衡表.....	(312)
	BALANCE SHEET OF DOMESTIC PETROLEUM	
8-22	全社会电力平衡表.....	(313)



BALANCE SHEET OF DOMESTIC ELECTRICITY

9 建筑业

CONSTRUCTION

9-1	建筑施工企业概况.....	(326)
	BASIC STATISTICS ON CONSTRUCTION ENTERPRISES	
9-2	建筑业主要经济指标(2007).....	(329)
	MAJOR ECONOMIC INDICATORS OF CONSTRUCTION ENTERPRISES (2007)	
9-3	按登记注册类型分建筑业主要经济指标(2007).....	(330)
	MAJOR ECONOMIC INDICATORS OF CONSTRUCTION ENTERPRISES BY REGISTRATION STATUS (2007)	
9-4	按登记注册类型分建筑业财务状况(2007).....	(332)
	FINANCIAL INDICATORS OF CONSTRUCTION BY REGISTRATION STATUS (2007)	
9-5	建筑业财务状况(2007).....	(344)
	FINANCIAL INDICATORS OF CONSTRUCTION (2007)	
9-6	分市、州建筑业企业生产情况(2007).....	(335)
	STATISTICS ON PRODUCTION OF CONSTRUCTION ENTERPRISES OF CITIES AND PREFECTURES (2007)	
9-7	分市、州建筑业企业工程完成情况(2007).....	(335)
	STATISTICS ON PROJECTS COMPLETION OF CONSTRUCTION ENTERPRISES BY CITIES AND PREFECTURES (2007)	
9-8	分市、州建筑业企业财务状况(2007).....	(336)
	FINANCIAL INDICATORS OF CONSTRUCTION ENTERPRISES BY CITIES AND PREFECTURES (2007)	

10 交通运输、邮电

TRANSPORTATION AND COMMUNICATION, POST SERVICE

10-1	交通运输业基本情况.....	(342)
	TRANSPORTATION	
10-2	客运量.....	(344)
	PASSENGER TRAFFIC	
10-3	旅客周转量.....	(345)
	TURNOVER VOLUME OF PASSENGER TRAFFIC	
10-4	货运量.....	(346)
	FREIGHT TRAFFIC	
10-5	货物周转量.....	(347)
	TURNOVER VOLUME OF FREIGHT TRAFFIC	
10-6	全省民用车辆拥有量(2007).....	(348)
	NUMBER OF CIVIL MOTOR VEHICLES OWNED BY WHOLE PROVINCE (2007)	
10-7	私人车辆拥有量.....	(349)
	NUMBER OF PRIVATE-OWNED VEHICLES	
10-8	全省公路运输汽车拥有量.....	(349)
	NUMBER OF TRANSPORT MOTOR VEHICLES OWNED BY WHOLE PROVINCE	
10-9	全社会运输船舶拥有量.....	(349)
	NUMBER OF TRANSPORT VESSELS OWNED BY WHOLE PROVINCE	
10-10	邮电业务基本情况.....	(350)
	BASIC CONDITIONS OF POST AND TELECOMMUNICATION SERVICES	
10-11	邮电通信水平.....	(351)
	LEVEL OF POST AND TELECOMMUNICATION SERVICES	



11 国内贸易

DOMESTIC TRADE

11-1	按地区分社会消费品零售总额.....	(360)
	TOTAL RETAIL SALES OF CONSUMER GOODS BY REGION	
11-2	批发和零售业商品销售总额和分类销售额(2007).....	(361)
	TOTAL SALES VOLUME OF COMMODITIES IN WHOLESALE AND RETAIL TRADE AND SALES VOLUME BY CATEGORY (2007)	
11-3	批发和零售业、和餐饮业连锁经营情况.....	(362)
	BASIC CONDITIONS OF WHOLESALE, RETAIL SALES, HOTEL, AND CATERING CHAIN STORES INDUSTRY	
11-4	限额以上批发和零售业基本情况(2007).....	(363)
	BASIC CONDITIONS OF ENTERPRISES ABOVE DESIGNATED SIZE IN WHOLESALE AND RETAIL SALES TRADE (2007)	
11-5	限额以上批发和零售业基本情况(按国民经济行业分)(2007).....	(365)
	BASIC CONDITIONS OF ENTERPRISES ABOVE DESIGNATED SIZE IN WHOLESALE AND RETAIL SALES TRADE GROUPED BY SECTOR (2007)	
11-6	星级以上住宿业和限额以上餐饮业基本情况(按登记注册类型分)(2007).....	(366)
	BASIC CONDITIONS OF HOTELS ABOVE STAR LEVEL AND CATERING INDUSTRY ABOVE DESIGNATED SIZE (GROUPED BY REGISTRATION TYPE) (2007)	
11-7	星级以上住宿业和限额以上餐饮业基本情况(按国民经济行业分)(2007).....	(367)
	BASIC CONDITIONS OF HOTELS ABOVE STAR LEVEL AND CATERING INDUSTRY ABOVE DESIGNATED SIZE (BY SECTOR) (2007)	
11-8	星级以上住宿和限额以上餐饮业经营情况(按国民经济行业分)(2007).....	(367)
	BASIC CONDITION OF HOTELS ABOVE STAR GRADE AND CATERING TRADE ABOVE DESIGNATED SIZE (GROUPED BY SECTOR) (2007)	
11-9	限额以上批发和零售业商品购销存总额(按登记注册类型分)(2007).....	(368)
	TOTAL VALUE OF COMMODITY PURCHASING, SALES AND INVENTORY IN WHOLESALE AND RETAIL SALES INDUSTRY ABOVE DESIGNATED SIZE (GROUPED BY REGISTRATION TYPE) (2007)	
11-10	限额以上批发和零售业商品购销存总额(按国民经济行业分)(2007).....	(369)
	TOTAL VALUE OF COMMODITY PURCHASING, SALES AND STOCK IN WHOLESALE AND RETAIL SALES INDUSTRY ABOVE DESIGNATED SIZE (GROUPED BY SECTOR) (2007)	
11-11	星级以上住宿和限额以上餐饮业经营情况(按登记注册类型分)(2007).....	(370)
	BASIC CONDITION OF HOTELS ABOVE STAR GRADE AND CATERING TRADE ABOVE DESIGNATED SIZE (GROUPED BY REGISTRATION TYPE) (2007)	
11-12	限额以上批发和零售业企业年末资产负债(2007).....	(372)
	YEAR-END ASSETS LIABILITIES OF ENTERPRISES ABOVE DESIGNATED SIZE IN WHOLESALE AND RETAIL TRADE (2007)	
11-13	限额以上批发零售企业损益状况(2007).....	(374)
	FINANCIAL INDICATORS OF ENTERPRISES ABOVE DESIGNATED SIZE IN HOTEL AND CATERING INDUSTRY (2007)	
11-14	限额以上餐饮业企业年末资产负债(2007).....	(376)
	YEAR-END ASSETS LIABILITIES OF CATERING ENTERPRISES ABOVE DESIGNATED SIZE (2007)	
11-15	限额以上餐饮业企业损益及分配(2007).....	(377)
	FINANCIAL INDICATORS OF CATERING ENTERPRISES ABOVE DESIGNATED SIZE (2007)	

12 对外经济贸易和旅游

FOREIGN ECONOMY, TRADE AND TOURISM

12-1	对外经济主要指标.....	(385)
	MAJOR INDICATORS OF FOREIGN TRADE AND ECONOMY	



12-2	对外贸易进出口总额.....	(385)
	TOTAL IMPORTS AND EXPORTS	
12-3	按贸易方式和经济类型分的进出口总额.....	(386)
	TOTAL IMPORTS AND EXPORTS VOLUME BY TYPE OF TRADE AND OWNERSHIP	
12-4	进出口商品主要国别和地区.....	(388)
	IMPORTS AND EXPORTS VALUE OF MAJOR COMMODITIES (By COUNTRIES AND REGIONS)	
12-5	合同外商直接投资项目.....	(389)
	NUMBER OF CONTRACTED PROJECTS OF FOREIGN DIRECT INVESTMENT	
12-6	合同外商直接投资金额.....	(389)
	VALUE OF CONTRACTED PROJECTS OF FOREIGN DIRECT INVESTMENT	
12-7	实际外商直接投资金额.....	(390)
	ACTUAL VALUE OF FOREIGN DIRECT INVESTMENT	
12-8	按行业分外商直接投资(2007).....	(391)
	FOREIGN DIRECT INVESTMENT GROUPED BY SECTOR (2007)	
12-9	年末登记外商投资企业行业分布情况(2007).....	(392)
	SECTOR DISTRIBUTION OF FOREIGN-FUNDED ENTERPRISES REGISTERED AT THE YEAR-END (2007)	
12-10	对外承包工程和劳务合作	(393)
	CONTRACTED PROJECTS AND LABOR SERVICES CO-OPERATION WITH FOREIGN COUNTRIES	
12-11	湖北旅游主要指标	(394)
	MAJOR INDICATORS OF HUBEI TOURISM	
12-12	接待入境旅游人数	(395)
	NUMBER OF TOURISTS RECEIVED IN HUBEI	
12-13	入境旅游外汇收入	(396)
	FOREIGN EXCHANGE EARNINGS FROM ENTRANCE TOURISTS	
12-14	接待入境旅游人数	(397)
	NUMBER OF DAYS THE ENTRANCE TOURISTS STAYED IN HUBEI	
12-15	湖北接待国内旅游人数和收入	(398)
	NUMBER OF DOMESTIC TOURISTS RECEIVED AND EARNINGS	
12-16	湖北旅游总收入及占全省 GDP 比重.....	(398)
	THE RATIO OF TOTAL EARNINGS OF HUBEI TOURISM IN PROVINCIAL GDP	
12-17	分地区接待国内旅游者人数	(399)
	NUMBER OF DOMESTIC TOURISTS RECEIVED BY REGION	
12-18	分地区接待国内旅游收入	(399)
	EARNINGS FROM RECEIVING DOMESTIC TOURISTS BY REGION	

13 财政、金融、保险

GOVERNMENT FINANCE, BANKING AND INSURANCE

13-1	历年地方财政收支额及指数.....	(406)
	FINANCIAL REVENUE AND EXPENDITURE OVER THE YEARS	
13-2	财政收支(2007).....	(407)
	FINANCIAL REVENUE AND EXPENDITURE (2007)	
13-3	财政收入占地区生产总值的比重.....	(408)
	FINANCIAL REVENUE AS PERCENTAGE TO GROSS DOMESTIC PRODUCT	
13-4	市州财政收入.....	(409)
	FINANCIAL REVENUE OF CITIES AND PREFECTURE	
13-5	市州财政支出.....	(409)



FINANCIAL EXPENDITURES OF CITIES AND PREFECTURE

13-6	金融机构(含外资)人民币存款年末余额.....	(410)
	BALANCE OF RMB DEPOSITS IN FINANCIAL ORGANIZATIONS (INCLUDING FOREIGN FUNDED ENTERPRISES)	
	BY THE END OF 2007	
13-7	金融机构(含外资)人民币贷款年末余额.....	(410)
	BALANCE OF RMB LOANS OF FINANCIAL ORGANIZATIONS (INCLUDING FOREIGN FUNDED ENTERPRISES)	
	BY THE END OF 2007	
13-8	国有独资商业银行人民币存款年末余额.....	(411)
	RMB DEPOSITS BALANCE OF STATE-OWNED AND STATE FUNDED COMMERCIAL BANK (YEAR-END)	
13-9	国有独资商业银行人民币贷款年末余额.....	(411)
	LOANS BALANCE (RMB) OF STATE-OWNED AND STATE FUNDED COMMERCIAL BANK (YEAR-END)	
13-10	金融机构现金收入.....	(412)
	CASH INCOME OF FINANCIAL INSTITUTIONS	
13-11	金融机构现金支出.....	(412)
	CASH EXPENDITURES OF BANKING INSTITUTIONS	
13-12	农村信用社存款年末余额.....	(412)
	RURAL CREDIT ASSOCIATION DEPOSITS AND LOANS BALANCE (YEAR-END)	
13-13	保险业务主要指标.....	(413)
	MAJOR INDICATORS OF INSURANCE BUSINESS	

14 科技、教育

SCIENCE, TECHNOLOGY AND EDUCATION

14-1	科技活动基本情况.....	(421)
	BASIC STATISTICS ON PERSONEL ENGAGED IN SCIENTIFIC AND TECHNICAL ACTIVITIES	
14-2	科技活动项目、成果与机构情况.....	(421)
	BASIC STATISTICS ON SCIENTIFIC AND TECHNICAL PROJECTS ACHIEVEMENT AND INSTITUTIONS	
14-3	政府部门所属科学研究与开发机构科技活动情况.....	(422)
	BASIC STATISTICS ON STATE-OWNED RESEARCH AND DEVELOPMENT INSTITUTIONS	
14-4	科技情报文献机构情况.....	(424)
	STATISTICS ON SCIENTIFIC INTELLEGENCE LITERATURES ORGANIZATIONS	
14-5	高等学校科技活动情况.....	(424)
	BASIC STATISTICS ON SCIENTIFIC AND TECHNICAL ACTIVITIES OF HIGHER EDUCATION INSTITUTIONS	
14-6	大中型工业企业科技活动情况.....	(425)
	BASIC STATISTICS ON SCIENTIFIC AND TECHNICAL ACTIVITIES OF LARGE AND MEDIUM-SIZED INDUSTRIAL ENTERPRISES	
14-7	有科技活动的大中型工业企业主要分组指标.....	(426)
	MAJOR INDICATORS OF LARGE AND MEDIUM-SIZED INDUSTRIAL ENTERPRISES WITH SCIENTIFIC AND TECHNOLOGICAL ACTIVITIES	
14-8	全省高新技术产业发展情况.....	(430)
	STATISTICS HIGH AND NEW TECHNOLOGY INDUSTRY DEVELOPMENT IN THE WHOLE PROVINCE	
14-9	市州高新技术产业发展情况(2007).....	(430)
	STATISTICS ON THE DEVELOPMENT OF HIGH AND NEW TECHNOLOGY INDUSTRY IN CITIES AND PREFECTURE (2007)	
14-10	申报登记省、部级以上成果分类及经济效益.....	(431)
	CLASSIFICATION AND ECONOMIC BENEFITS OF SCIENTIFIC ACHIEVEMENTS APPLIED AND REGISTERED ABOVE PROVINCIAL AND MINISTERIAL LEVEL	
14-11	科学技术协会组织与活动.....	(432)